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Geachte fractie VVD en overige leden van de gemeenteraad, 

Uw fractie heeft op 6 juni 2022 schriftelijke vragen gesteld over toeristenbelasting. Met deze brief 
beantwoorden wij deze vragen.

Inleiding van de vragen door de fractie van de VVD:
Bij de begroting 2022 is besloten tot het invoeren van toeristenbelasting. Eerder is daar wel
over gesproken, maar is er niet voor gekozen omdat de inningskosten niet in verhouding
zouden staan tot de opbrengst. Dat zou nu anders zijn en voor de inwoners (en ondernemers
?) zou het geen lastenverzwaring betekenen. De geraamde opbrengst zou € 60.000 - €
75.000 per jaar betreffen, voor het eerst in 2022. Invoering van toeristenbelasting zou een
betere keuze zijn dan het budget van jaarlijks € 40.000 schrappen voor toerisme (marketing).
Aldus A2.7 Kadernota 2022. Op basis van deze onderbouwing heeft de raad op 9 november
2021 ingestemd met de invoering van toeristenbelasting.

Op 24 mei 2022 hebben ondernemers uit de sector ingesproken over de invoering van de
toeristenbelasting. Zij geven aan teleurgesteld te zijn over het feit dat ze niet betrokken zijn
bij de invoering van toeristenbelasting en de afweging of het marketing budget voor toerisme
niet beter zou kunnen vervallen. Bovendien geven ze met de nodige onderbouwing aan dat
de opbrengst voor de gemeente lager zal zijn dan in de begroting verwacht. Tot slot wijzen
ze op de aanvullende kosten en bureaucratie waar ze als gevolg van de toeristenbelasting
mee te maken krijgen. De ondernemers hebben aangeboden met de gemeente verder in
gesprek te willen over de toeristenbelasting.
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Vraag 1. 
Klopt het dat de gemeente voorafgaand aan de invoering van de toeristenbelasting
hierover geen overleg heeft gehad met de betreffende ondernemers en is het college na
het inspreken van die ondernemers bereid om verder met hen in gesprek te gaan?

Beantwoording: 
Eén van de ombuigingsvoorstellen die het college u in de kadernota 2022 heeft voorgesteld in 
2021 was het invoeren van toeristenbelasting. Dat gebeurde op politieke gronden, zonder 
voorafgaand overleg met ondernemers. Uw raad heeft conform het voorstel besloten. Wij hebben 
vervolgens contact op laten nemen met de ondernemers om met hen te overleggen over een 
goede uitvoering van uw besluit. 

Wij gaan nader in overleg met de ondernemers zoals de raad dat gevraagd heeft in de motie van 
21 juni jl..

Vraag 2. 
Klopt het dat er in 2022 (nog) geen toeristenbelasting wordt geïnd, zo ja waarom niet en
hoe wordt dit gedekt?

Beantwoording: 
Dat is juist. Wij hebben ons vergist in de tijd die het zou vragen om de toeristenbelasting zorgvuldig 
in te voeren. We hebben overwogen om de toeristenbelasting niet op 1 januari 2022, maar op 1 juli 
2022 in te voeren. Onder andere overleg met de ondernemers heeft ons doen besluiten dat niet te 
doen en invoering uit te stellen tot 1 januari 2023. Het wegvallen van de baten in 2022 hebben we 
verwerkt in de eerste bestuursrapportage 2022. 

De motie over dit onderwerp die de raad op 21 juni jl. heeft aangenomen leidt ertoe dat we in 2023 
evenmin toeristenbelasting heffen. Dat zullen we verwerken in de begroting 2023.

Vraag 3. 
Welke opbrengst van de toeristenbelasting en welke invoeringskosten en inningskosten
verwacht het college voor de komende jaren en in hoeverre zijn daarbij de verwachtingen
van de ondernemers dat de opbrengst lager zal zijn reëel?

Beantwoording: 
Op basis van het onderzoek dat in februari/maart 2022 is uitgevoerd voor de invoering van de 
toeristen- en forensenbelasting wordt de netto-opbrengst voor de toeristenbelasting geschat op 
ongeveer € 79.000 per jaar. Dit is gebaseerd op een tarief van € 1,- per overnachting en het 
geschatte aantal overnachtingen en vaste bedragen voor een staanplaats op een camping o.b.v. 
het aantal maanden. Exacte cijfers zijn niet voorhanden. 65% heeft gereageerd op de informatie 
uitvraag m.b.t. de toeristenbelasting. De overnachtingen van de overige locaties zijn geschat.
 
De geschatte netto-opbrengst voor de forensenbelasting is afhankelijk van de heffingsgrondslag, 
bijvoorbeeld een vast bedrag per object of een staffel o.b.v. de WOZ-waarde van het object. De 
geschatte netto-opbrengst varieert van ongeveer € 25.000 tot ongeveer € 35.000 per jaar. Bij deze 
belasting moet er nog verder onderzoek worden gedaan naar het werkelijke aantal objecten. De 
verwachting is dat de opbrengst daardoor lager zal uitvallen. Het is mogelijk dat een aantal 
objecten onder de toeristenbelasting vallen.

De verwachting dat de opbrengst lager zal zijn is niet reëel. Aanbieders van overnachtingen tegen 
een vergoeding waarbij de overnachtende persoon niet staat ingeschreven in de Basisregistratie 
Personen zijn belastingplichtig. Aanbieders die geen vergoeding in rekening brengen zijn niet 
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belastingplichtig en dus niet meegenomen in de hiervoor genoemde opbrengst voor de 
toeristenbelasting.

De implementatiekosten zijn geschat op € 15.000. De uitvoer- en inningskosten zijn op dit moment 
nog niet te schatten.  
Vraag 4. 
Hoe waardeert het college de kosten en inspanningen waarmee ondernemers worden 
geconfronteerd om het innen van de toeristenbelasting mogelijk te maken? 

Beantwoording: 
In 89% van de gemeenten in Nederland wordt toeristenbelasting opgelegd. Indien er gekozen 
wordt om toeristenbelasting in te voeren moeten de inspanningen van de ondernemers zo beperkt 
mogelijk zijn. 

Vraag 5. 
Is het jaarlijkse budget voor toerisme van € 40.000 afgelopen jaren besteed en zo ja, waaraan en 
met welke effectiviteit en zo nee, waarom niet? 

Beantwoording:
De jaarlijkse bijdrage aan Bureau Toerisme Veluwe Arnhem en Nijmegen is € 34.000. Zij zorgen 
voor de toeristische promotie en marketing van onder andere De Betuwe:

- Aanpassingen en onderhoud van het fietsroutenetwerk en de daarbij behorende 40 
informatiepanelen (voorzien van nieuwe teksten en historische foto’s).

- Extra vertaling in Engels en Duits voor informatiepanelen fietsroutenetwerk wat niet was 
opgenomen in de aanpassing maar wel nodig is gezien de herkomst van bezoekers van De 
Betuwe.

- Bijdrage vrijetijdskrant ter bevordering van de promotie van De Betuwe.

Vraag 6. 
Herkent het college zich in de kritiek van de ondernemers op de meerwaarde van de bestedingen 
van het budget toerisme? 

Beantwoording:
Nee, het college herkent zich hier niet in. Er zijn goede resultaten hiermee bereikt de afgelopen 
jaren. Een aantal voorbeelden hiervan zijn:

- Samen met Lingewaard en Toerisme Veluwe Arnhem en Nijmegen onze gemeenten 
geprofileerd als De Betuwe. Daarvoor onder andere promotiemiddelen ontwikkeld zoals 
routekaarten en promotiefilmpjes en daarmee ook deelgenomen aan regionale campagnes. 
De nieuwste routekaart wordt nu gedrukt.

- Wandelnetwerk gerealiseerd (Driel-Heteren) en verder ontwikkeld door toevoeging van de 
Romeinse wandelroute in Elst eerder dit jaar.

- Website www.bezoekdebetuwe.nl ontwikkeld en aangeboden aan ondernemers om in te 
participeren en ook geactualiseerd (continue proces).

- Fietsroutewerk geactualiseerd alsook samen met de historische verenigingen de informatie 
op de 40 informatiepanelen.

- Deelgenomen aan de regionale druktemonitor in 2021 en 2020 voor bevordering van de 
spreiding van bezoekers ten tijde van COVID-19.

Vraag 7. 
Vormt het inspreken door de ondernemers voor het college aanleiding om de invoering van 
toerismebelasting en de besteding van het toerisme budget, al dan niet in samenspraak met die 
ondernemers, te heroverwegen en de bevindingen daarvan voor de behandeling van de Kadernota 
2023 aan de raad kenbaar te maken?

http://www.bezoekdebetuwe.nl/
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Beantwoording:
De raad heeft opdracht gegeven voor het invoeren van toeristenbelasting. De raad heeft door het 
aannemen van de motie het college een andere opdracht gegeven.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris,

P.J.E. Breukers

de burgemeester, 

R.P. Hoytink-Roubos 


